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Plats och tid Sessionssalen Elin, 2019-10-31 kl. 18:00-22.00 

 Beslutande  
 Conny Brännberg (KD) 

ordförande §§ 101-104, 110 
Jacqueline Tjällman (L) 
ordförande §§ 105-109 
Monica Green (S) 
ordförande §§ 111-120 
Katarina Jonsson (M) 
Anders G Johansson (M) 
Theres Sahlström (M) 
Lars-Ove Källman (M) 
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Andreas Svensson (C) 
Gunvor Kvick (C) 
Orvar Eriksson (C) 
Börje Johansson (C) 
Ulla-Britt Hagström (L) 
Kaj-Eve Enroth (L)§ 101-110 
Petter Fahlström (L) § 111-120 
Christer Winbäck (L) 
Marianne Gustafson (KD) 
Isabelle Waldenvik (KD) 
Göte Carling (KD) 
Johan Ask (S) 
Maria Hjärtqvist (S) 
Robert Ciabatti (S) 
Joakim Nord (S) 
 
 
 

Per Johansson (S) 
Emma Lundin (S) 
Linus Sjöholm (S) 
Anita Löfgren (S) 
Bjarne Medin (S) § 101-110 
Alf Norberg (S) § 111-120 
Margaretha Åslund (S) 
Göran Bergman (S) 
Eva Larsson (S) 
Per-Erik Gustafsson (S) 
Carina Pettersson (S) 
Mikael Karlsson (S) 
Elin Hjärtqvist (S) 
Kayda Lazar (S) 
Ida Eliasson (S) 
Gabryjel Blom (V) 
Isabell Ankarström (V) 
Rickar Ornblad (V) 
Emil Forslund (MP) 
Janette Leinonen (MP) 
Josef Fransson (SD) 
Yvonne Eriksson Harlin (SD) 
Göran Segerstedt (SD) 
Jonas Eriksson (SD) 
Maria Cidh Christensen (SD) 
Jerzy Kucier (SD) 
Alva Orrenvade (SD) 
Kenneth Källström (SD) 
 

Övriga deltagande Agneta Tilly, sekreterare  
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Utses att justera Börje Johansson (C) 

Linus Sjöholm (S) 
 

Underskrifter  

Sekreterare   Paragrafer §101/19-
§120/19 

 Agneta Tilly    

Ordförande   

 Conny Brännberg (KD) §101-104, 110 
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Jacqueline Tjällman (L) §105-109 
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Information 
 

Lars-Erik Lindh, ordförande i revisionen, informerar om revisionens uppdrag och 

arbete. 
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KF § 101/19  
Fastställande av dagordning 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att fastställa föreslagen dagordning.  
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KF § 102/19  
Anmälan av nya ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige 
 
Anmälan från Länsstyrelsen: 
Sandra Ask (S), ersättare  
Alva Orrenvade (SD), ledamot 
Beatrice Orrenvade (SD), ersättare 
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KF § 103/19  
Anmälan av motioner och medborgarförslag 
 
Medborgarförslag 
 
1. Medborgarförslag från Solveig Ahlin om boendeparkering för trygghetsboendet 

Bagaren 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till bygglovsnämnden för beslut. 
 
 
2. Medborgarförslag från Siv Ström om att VästgötaBengtssons namn i stor vågformad 

text placeras på väggen vid statyn. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beslut. 
 
 
3. Medborgarförslag om gatlyktor längs med grusvägen mellan Karstorp och 

Aspösjön. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beslut. 
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KF § 104/19  
Frågor och interpellationer 
 
Interpellation från Maria Hjärtqvist (S) till Katarina Jonsson (M), kommunstyrelsens 
ordförande, lämnades vid förra sammanträdet. 
 
Hur avser kommunstyrelsens ordförande säkerställa att enskilda nämnders beslut om 
effektiviseringar inte får negativa konsekvenser i en annan nämnd eller sektor och 
därmed inte ger den önskade effekten på kommunnivå? 
 
Svar från Katarina Jonsson (M), kommunstyrelsens ordförande 
 
Utifrån det utmanande ekonomiska läget kommer dessa frågor öka. Hur vi tillsammans 
gör det bästa för kommunen är en viktig grundfråga.  
 
Kommundirektören har idag uppdraget att samordna sektorernas ekonomiska arbete 
för att maximera den gemensamma nyttan. Kommundirektörens ledningsgrupp 
(KDLG) arbetar utifrån ett kommungemensamt uppdrag och behandlar denna fråga 
varje möte.  
 
Utöver detta sker dialoger mellan sektorerna inför de budgetbeslut då det handlar om 
ekonomiska konsekvenser som påverkar annan nämnd. 
 
Dessutom arbetas frågan med i ekonomichefens ledningsgrupp (EKLG) och har fått ett 
ökat fokus utifrån pågående besparings- och effektiviseringsarbete i nämnderna samt 
projektet handlingsplan 2022 (H22). 
 
Det är också viktigt att vi politiker för en övergripande dialog då denna typ av frågor 
kommer upp i våra nämnder.   
 

 

 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att lägga interpellationen och svaret till handlingarna.   



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunfullmäktige 2019-10-31 9(39) 
 
 

KF § 105/19  
Svar på motion Koldioxidbudget 
KS2019.0188 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-02 189/19 
2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 193/19 
3 Kommunfullmäktige 2019-10-31 105/19 
 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att motionen anses besvarad. 
 
Yrkande 
Ulrica Johansson (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
Emil Forslund (MP) och Janette Leinonen (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Yttrande  
Torbjörn Bergman (M) 
 
Bakgrund 

Det råder sedan ett antal år tillbaka mycket stor akademisk enighet kring sambandet 
mellan utsläpp av växthusgaser och den temperaturökning dessa leder till. För att vi 
människor inte ska förändra klimatet så pass mycket att det ger stora 
samhällsekonomiska konsekvenser är det av största vikt att hålla ökningen av den 
globala medeltemperaturen väl under 2 grader Celsius. 
 
För att åstadkomma detta finns det globalt beräknat tak på hur mycket växthusgaser 
mänskligheten får släppa ut de närmaste åren. Detta tak är inte beräknat per kommun 
och det är därför svårt att avgöra hur mycket växthusgaser Skövde kommun får släppa 
ut de närmaste åren. 
 
En koldioxidbudget utgår ifrån det globala utsläppstaket och använder sedan lokala 
förutsättningar för att beräkna hur stor del av den totala utsläppsbudgeten Skövde får 
ta del av. Det är alltså ett sätt att visa hur mycket Skövde kommun måste minska sina 
utsläpp fram till ett satt år. 
 
I och med att sektor samhällsbyggnad påbörjat arbetet med att ta fram en ny energi- 
och klimatplan som skall gälla från och med 2020 är sektorns bedömning att Skövde 
kommun i dagsläget inte ska ta fram en separat koldioxidbudget utan att en 
koldoxidbudget istället ska vävas in i den nya energi- och klimatplanen. 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet har skickat in en motion där det 
föreslås att Skövde kommun ska ta fram en koldioxidbudget med syftet att redovisa 
hur mycket kommunen måste minska sina utsläpp. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott har beslutat att motion om koldioxidbudget ska 
beredas av sektor samhällsbyggnad. 
 
Sektor samhällsbyggnads utlåtande 
I dagsläget kan Sektor samhällsbyggnad inte rekommendera att kommunen ska lägga 
resurser på att ta fram en koldioxidbudget för kommunen då vi anser att den i sig självt 
inte fyller någon funktion. 
 
Det som bestämts enligt Parisavtalet, som syftar till att hålla den globala 
medeltemperaturen väl under 2 grader Celsius, innebär i princip att Skövde inte kan ha 
några nettoutsläpp av koldioxid fram till och med 2040. Detta mål står även i 
kommunens nu gällande energi- och klimatplan som är antagen av 
kommunfullmäktige, med skillnaden att målet där är satt till 2050 istället för 2040. I 
och med att Energi- och klimatplanen bara gäller till och med 2020 har Sektor 
samhällsbyggnad påbörjat arbetet med att ta fram en ny plan, denna plan kommer 
väva in den nya kunskap som tillkommit inom klimatområdet sedan den förra planen 
antogs 2012. 
 
Sektorn anser därför att en koldioxidbudget inte ger någon ny information som inte 
redan finns idag. Den ger inte heller några nya mål eftersom målet redan är att inte ha 
några nettoutsläpp av koldioxid. Koldioxidbudgeten ger heller inga indikationer 
på vad som måste göras för att hålla sig inom budgeten utan säger bara hur mycket 
utsläppen behöver sänkas i kommunen varje år fram till 2040. 
Sektor samhällsbyggnad har även konsulterat med ekonomienheten, vilka är av samma 
bild. Att eftersom en ny energi- och klimatplan är under arbete bör beräkningar av 
framtida tillåtna växthusgasutsläpp ingå i den nya planen och inte redovisas i 
fristående koldioxidbudget. 
 
Handlingar 
Svar på motion Koldioxidbudget 
Undertecknad - Motion om koldioxidbudget (MP) (S) (V) 
 
 
Skickas till 
Förslagsställare           Sektor samhällsbyggnad                    
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KF § 106/19  
Svar på motion angående uttalande om återvändande IS-terrorister 
och uppdrag till nämnder och styrelser med anledning av detta 
KS2019.0190 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-04 168/19 
2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 192/19 
3 Kommunfullmäktige 2019-10-31 106/19 
 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga motionen till nästa sammanträde. 
 
Bakgrund 
Motionären Tobias Andersson (SD) är förhindrad att delta i dagens sammanträde och 
kommunfullmäktiges ordförande ställer frågan om motionen kan bordläggas och 
besvaras vid nästa sammanträde. 
 
 
 
 
 
 
 
 
  



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunfullmäktige 2019-10-31 12(39) 
 
 

KF § 107/19  
Svar på motion om förbud mot böneutrop på offentlig plats i Skövde 
kommun 
KS2019.0191 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsen 2019-10-14 194/19 
2 Kommunfullmäktige 2019-10-31 107/19 
 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga motionen till nästa sammanträde. 
 
Bakgrund 
Motionären Tobias Andersson (SD) är förhindrad att delta i dagens sammanträde och 
kommunfullmäktiges ordförande ställer frågan om motionen kan bordläggas och 
besvaras vid nästa sammanträde. 
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KF § 108/19  
Svar på motion om att införa ett kommunalt näringslivsbokslut 
KS2019.0237 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-18 174/19 
2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 195/19 
3 Kommunfullmäktige 2019-10-31 108/19 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga motionen till nästa sammanträde. 
 

Bakgrund 
Motionären Tobias Andersson (SD) är förhindrad att delta i dagens sammanträde och 
kommunfullmäktiges ordförande ställer frågan om motionen kan bordläggas och 
besvaras vid nästa sammanträde. 
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KF § 109/19  
Planprogram för Södra Ryd, godkännande 
KS2015.0465 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-02 183/19 
2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 200/19 
3 Kommunfullmäktige 2019-10-31 109/19 
 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna Planprogram för Södra Ryd.  
 
Yrkande 
Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Johan Ask (S), Per-Erik Gustavsson (S), Orvar Eriksson (C) och Torbjörn Bergman (M) 
yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
 

Bakgrund 

Syftet med planprogrammet är att översiktlig utreda förutsättningar och redovisa 
förslag på hur Södra Ryd kan utvecklas, utifrån infrastruktur, grönområden, 
bostadsbebyggelse och verksamheter. När det gäller trafikförsörjning ska fokus ligga 
på möjligheterna att utveckla kollektivtrafiken samt cykel- och gångtrafik. Programmet 
ska också utreda möjligheten att förtäta området med fler bostäder och inkludera nya 
bostadsområden och kvarter, bland annat de som redovisas i ÖP 2025.  
 
Kommunstyrelsen beslutade 2015-11-09 § 191/15 att ge sektor samhällsbyggnad i 
uppdrag att upprätta ett planprogram för Södra Ryd.  
 
Kommunstyrelsen beslutade 2018-10-01 § 230/18 att ge sektor samhällsbyggnad i 
uppdrag att genomföra samråd för förslag till planprogram för Södra Ryd.  
 
Motivering av beslut 
Samrådet har ägt rum under tiden 15 oktober till 9 december 2018. Totalt har 65 
skrivelser inkommit, varav ett utan synpunkter och 26 med synpunkter. Övriga 38 
yttranden är mot förslaget. Inkomna synpunkter har behandlats och bemötts i bifogad 
samrådsredogörelse. Nedan redovisas en kort sammanfattning av de större 
synpunkter och/eller invändningar mot förslaget som inkommit. Därtill vilka 
förändringar och tillägg till detaljplanen som föreslås. 

Sammanfattning av större synpunkter från remissinstanser: 
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Länsstyrelsen anser det viktigt att lämna sandbarrskogen som finns mellan Västra 
Skogsrovägen och väg 26 oexploaterad samt vill informera kommunen om att artrika 
vägkanten bör lämnas oexploaterad.   

Miljönämnden ställer sig tveksam till förtätning med bostäder nära Västra stambanan 
eftersom området är utsatt för stora störningar i form av buller och vibrationer. Andra 
typer av ny bebyggelse längs Östra Skogsrovägen kan, beroende på utformningen, 
bidra till minskade bullernivåer inom stadsdelen. Miljönämnden saknar även en mer 
generell konsekvensbeskrivning för Skövde stad som helhet. Det framgår inte hur 
programförslaget påverkar trafikflöden och bullernivåer i övriga Skövde. Den 
trafikutredning som är bifogad planhandlingarna analyserar bara läget inom Södra Ryd 
och anslutande vägar.  

Samfällighetsföreningen Sandjägaren har i sitt yttrande beskrivit hur Station Skövde 
Norra, ny koppling mellan Station Skövde Norra och Mötesplats mitt samt förtätning 
inom detta område skulle bidra till en försämrad boendemiljö.  

Svenska kyrkan i Skövde lyfter i sitt yttrande den sociala hållbarheten som en viktig 
fråga inom planområdet. Bland annat bevarandet av Rydskolans högstadium och 
förtätning av små närskogar.  

Trafikverket vill påtala att det idag inte finns några planer på att ge väg 26 en 
förändrad sträckning förbi Södra Ryd.  

Trafikverket noterar planprogrammets möjlighet att anlägga en ny station vid Västra 
stambanan vid Södra Ryd. Det finns i dag dock inte några sådana planer, men det är 
positivt att kommunen tänker i termer kring att utveckla hållbara resor och reserverar 
ytor för det ifall det i en framtid blir aktuellt att tillföra ytterligare stationslägen.  

Västtrafik påtalar i sitt yttrande vikten av att kollektivtrafiken förblir strukturbildande 
inom planområdet för att främja ett hållbart resande och att bussgator inte ska medge 
biltrafik.  

Sammanfattning av ämnesområden som fått flest synpunkter från privatpersoner:  

Förtätning - 25 yttranden. Oro över att alla små gröna områden inom området ska 
exploateras, främst i närheten av ens eget boende. Inte bygga tätare då det är bra 
boendekvalitet idag med grönska bland bostäderna.   

Natur - 17 yttranden. Generell oro för att skog försvinner och att små skogspartier 
kring deras bostäder försvinner. Uppskattar att det finns mycket grönska inom 
området.  

Kollektivtrafik - 14 yttranden. Många vill att kollektivtrafiken ska gå runt område när 
Västra och Östra Skogsrovägen binds ihop. Efterfrågan efter snabbare och bättre 
kollektivtrafik är stor, men vill ändå inte ha nya bussgator inom området. Oro över 
trafiksäkerhet.  

Trafik - 13 yttranden. Generell negativ inställning till nya kopplingar för buss- eller 
biltrafik, främst på grund av trafiksäkerheten och barriäreffekten tex mot 
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naturområden. Men även att öppna mot Norra Ryd, finns oro för genomfartstrafik. 
Många positiva till att binda samman Västra och Östra Skogsrovägen.  

Dialog - 10 yttranden. Många tycker att det är synd att de inte har fått varit med i 
arbetet tidigare och att samrådstiden varit för kort bla. Folkomröstningen omnämns 
och att kommunen går emot resultatet.  

Med anledning av under samrådet inkomna synpunkter, föreslås nedan några av de 
förändringar som görs i planprogrammet: 

 Idé om att skapa en stadsdelsgata av Västra Skogsrovägen har exkluderats ur 
planprogrammet.  

 Fem exploateringsytor längs Västra Skogsrovägen har plockats bort till förmån 
för naturvärden.  

 Nya detaljplaner inte ska detaljplanelägga sandbarrskogen och området där 
nyckelbiotoperna finns. Förtydligat att det inte ska anläggas några nya 
hårdgjorda gång- och cykelvägar inom skyddsområdet för nyckelbiotop.  

 Beskrivning kring hur ny anläggning av motionsspår ska utformas för att inte 
påverka naturvärden negativt.   

 Kopplingen mellan Fredriksbergsvägen och Timmervägen till enbart bussgata. 
 I planprogrammet har hela stationsområdet med tillhörande kopplingar och 

angränsande verksamheter markerats som utredningsområde med tillhörande 
förklaring.  

 Planprogrammet har förstärkts med en ny koppling för gång- och cykeltrafik i 
planområdets sydvästra del.  

 Planbeskrivningens kapitel Händelseförlopp har ändrats till två skeden.  
 Förttydliganden kring att kommande detaljplanering ska utforma en 

kvartersstruktur med närhet till natur.  
 Bilaga 1 har kompletterats med inspirationsbilder från Karlstads kommun där 

bussgata finns i parkmiljö tillsammans med gång- och cykeltrafik.  
Justering av planhandlingarna enligt ovan bedöms inte föranleda att planförslaget 
behöver ställas ut för nytt samråd. 

Handlingar 
Planprogram för Södra Ryd, godkännande 
3_PLAN_2015_12_Samrådsredogörelse 2019-10-02.pdf 
1_PLAN_2015_12_Tjänsteskrivelse godkännande KF.pdf 
2_PLAN_2015_12_Planprogram för Södra Ryd godkännande 2019-10-02.pdf 
 

Skickas till 
Sektor samhällsbyggnad                               
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KF § 110/19  
Byggnation av Billingecentrat 
KS2016.0113 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-02 180/19 
2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 186/19 
3 Kommunfullmäktige 2019-10-31 110/19 
 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avsätta 55 miljoner kronor för byggnation av 
Billingecentrat. Finansiering sker inom ramen för Billingeprojektet.  
 
Kommunfullmäktige beslutar att följande tillägg görs i ärendets bakgrundstext: 
I den ursprungliga beräkningen av investerings- och driftskostnad var utgångs-
punkten att 1300 kvm lokalyta skulle tillskapas. Under förstudien av Billingecentrat 
framkom behov av och efterfrågan på större lokalyta än de ursprungliga 
beräkningarna. Total yta i det utökade alternativet är 2500 kvm. Det innebär att 
investeringskostnaden ökar med cirka 24 miljoner kronor och driftspåverkan ökar 
med cirka 1,1 miljoner kronor. Den utökade driftskostnaden förväntas på sikt i sin 
helhet finansieras genom hyresintäkter från extern part.   
 

Yrkande 

Katarina Jonsson (M) redogör för ärendet och yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 

Orvar Eriksson (C), Kaj-Eve Enroth (L), Marianne Gustavsson (KD), Theres Sahlström 
(M), Josef Fransson (SD), Christer Winbäck (L), Claës Beckman (M), Anders G 
Johansson (M), Ulrica Johansson (C) samt Ulla-Britt Hagström (L) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Katarina Jonsson (M) yrkar på följande tillägg till texten i ärendet under rubriken 
bakgrund:  

”I den ursprungliga beräkningen av investerings- och driftskostnad var 
utgångspunkten att 1300 kvm lokalyta skulle tillskapas. Under förstudien av 
Billingecentrat framkom behov av och efterfrågan på större lokalyta än de 
ursprungliga beräkningarna. Total yta i det utökade alternativet är 2500 kvm. Det 
innebär att investeringskostnaden ökar med cirka 24 miljoner kronor och 
driftspåverkan ökar med cirka 1,1 miljoner kronor. Den utökade driftskostnaden 
förväntas på sikt i sin helhet finansieras genom hyresintäkter från extern part.” 
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Orvar Eriksson (C), Marianne Gustavsson (KD), Theres Sahlström (M), Christer 
Winbäck (L), Claës Beckman (M), Anders G Johansson (M), Ulrica Johansson (C) samt 
Ulla-Britt Hagström (L) yrkar bifall till tilläggsyrkandet från Katarina Jonsson (M). 

Johan Ask (S), Gabryjel Blom (V), Emil Forslund (MP), Mikael Karlsson (S), Maria 
Hjärtqvist (S), Per-Erik Gustavsson (S) och Per Johansson (S) yrkar i första hand på att 
kommunfullmäktige beslutar att avsätta 31 miljoner kronor för byggnation av 
Billingecentrat i enlighet med kommunfullmäktiges beslut 2017-06-19 KF§ 78/17 
punkt 11. Finansiering sker inom ramen för Billingeprojektet.  

Gabryjel Blom (V), Emil Forslund (MP) och Johan Ask (S) yrkar avslag på 
tilläggsyrkandet från Katarina Jonsson (M)  

Yttranden 

Torbjörn Bergman (M), Monica Green (S), Martin Odenö (M). 

Begäran om ajournering 

Monica Green (S) begär ajournering av sammanträdet. Ordförande ställer frågan till 
kommunfullmäktige och finner att kommunfullmäktige beslutat att avslå begäran. 

 
Beslutsgång  

Ordförande finner att det finns två förslag avseende beloppsstorleken för byggnation 
samt ett yrkande om tillägg i bakgrundstexten.  

Ordförande föreslår att kommunfullmäktige först tar ställning till de två förslagen 
avseende beloppsstorleken som ska avsättas för byggnation. Därefter tar 
kommunfullmäktige ställning till yrkandet om en tilläggstext under rubriken bakgrund. 
Kommunfullmäktige godkänner denna beslutsordning. 
 
Beslutsgång om förslag till beslut om summa 
Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag om att avsätta 55 miljoner kronor mot 
förslaget från Johan Ask (S) m fl om att avsätta 31 miljoner kronor mot varandra och 
finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag om att avsätta 
55 miljoner kronor för byggnation av Billingecentrat. 
 
Omröstning  
Votering begärs. Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att avsätta 55 miljoner 
kronor. 
Nej-röst för bifall till förslaget från Johan Ask (S) m fl om att avsätta 31 miljoner 
kronor. 
 

Omröstningsresultat 



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunfullmäktige 2019-10-31 19(39) 
 
Med 37 ja-röster för bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut och 24 nej-röster för 
bifall till förslaget från Johan Ask (S) m fl beslutar kommunfullmäktige enligt 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Följande röstar JA (37 st): 
Theres Sahlström (M), Katarina Jonsson (M), Anders G Johansson (M), Lars- Ove 
Källman (M), Torbjörn Bergman (M), Anna Bergman (M), Martin Odenö (M), Marie 
Guhrén (M), Claës Beckman (M), Gunilla K Lövenborg (M), Rohland Peterson (M), Anna 
Ljungberg (M), Clary Starck (M), Michael Nimstad (M), Philip Segell (M), Ulrika Heie 
(C), Ulrica Johansson (C), Andreas Svensson (C), Gunvor Kvick (C), Orvar Eriksson (C), 
Börje Johansson (C), Christer Winbäck (L), Ulla-Britt Hagström (L), Kaj-Eve Enroth (L), 
Marianne Gustafson (KD), Isabelle Waldenvik (KD), Göte Carling (KD), Jacqueline 
Tjällman (L), Conny Brännberg (KD), Göran Segerstedt (SD), Josef Fransson (SD), 
Yvonne Eriksson Harlin (SD), Jonas Eriksson (SD), Maria Cidh Christensen (SD), Jerzy 
Kucier (SD), Alva Orrenvade (SD), Kenneth Källström (SD). 
 
Följande röstar NEJ (24 st): 
Maria Hjärtqvist (S), Johan Ask (S), Robert Ciabatti (S), Joakim Nordh (S), Per 
Johansson (S), Emma Lundin (S), Linus Sjöholm (S), Anita Löfgren (S), Bjarne Medin 
(S), Margaretha Åslund (S), Göran Bergman (S), Eva Larsson (S), Per-Erik Gustafsson 
(S), Carina Pettersson (S), Mikael Karlsson (S), Elin Hjärtqvist (S), Kayda Lazar (S), Ida 
Eliasson (S), Monica Green (S), Gabryjel Blom (V), Isabell Ankarström (V), Rickard 
Ornblad (V), Emil Forslund (MP), Janette Leinonen (MP) 
 
Reservation 
Ledamöterna för (S), (V) och (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
förslag. 
 
 
Beslutsgång om yrkandet om tillägg 
Ordförande ställer därefter yrkandet från Katarina Jonsson (M) m fl om en tilläggstext 
mot yrkandet från Johan Ask (S) m fl om av avslag för denna text som tillägg. 
 
Ordförande finner att kommunfullmäktige har beslutat att tilläggstexten enligt förslag 
från Katarina Jonsson (M) m fl läggs in under avsnittet bakgrund i beslutet. 
  
Reservation 
Ledamöterna för (S), (V) och (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
förslag. 

Bakgrund 
För att Billingen Skövde ska bli en attraktiv destination är det angeläget att området 
upplevs som en sammanhållen anläggning. Betydelsen av att skapa Billingecentrat, är 
utifrån ambitionsnivån avgörande i utvecklingen av Billingen.  

Billingecentrat kommer bland annat rymma informationsytor, träningsytor, 
omklädningsrum med bastu, uthyrning av utrustning, cykelverkstad och värmestuga. 
Restaurang, café, möteslokaler, föreningsytor samt ytor för driftspersonal är andra 
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viktiga verksamheter som Billingecentrat kommer möjliggöra lokaliteter för. 
Sammantaget bidrar Billingecentrat till att skapa förutsättningar för en sammanhållen 
destination och naturlig mötesplats för Skövdebor, besökare och aktiva inom områdets 
discipliner.   

Utifrån kommande möjliga etableringar och ett utvecklingsperspektiv kommer 
Billingecentrat även rymma möjliga expansionsytor i syfte att möta potentiella aktörer 
för en fortsatt utveckling av Billingen Skövde.  En ytterligare faktor som påverkar 
behovet av ett sammanhållande centra är områdets certifiering som ”Vasaloppscenter”. 
Utnämningen är en kvalitetssäkring för anläggningar med en medveten satsning på 
någon av Vasaloppets tre discipliner; skidåkning, löpning och cykel. Ett 
vasaloppscenter förpliktar vilket innebär att goda träningsmöjlig-heter måste erbjudas 
men även kunskap, kompetens och service inom de olika sporterna. Vasaloppscenter 
har ett uttalat samarbete med ett 20-tal certifierade träningsanläggningar runt om i 
landet. Endast tre av de officiella Vasaloppscentren ligger söder om Stockholm varav 
Skövde är ett av dom.  
 
Inom ramen för det av kommunfullmäktige beslutade ”’Billingeprojektet” har en 
förstudie av Billingecentrat genomförts. I förstudien framgår att det finns externa 
aktörer och föreningar som är intresserade av att etablera verksamhet i 
Billingecentrat, vilket går i linje med ambitionsnivån för Billingen Skövde. Dessa 
aktörer kommer betala hyra för den utökade investeringskostnaden. Total 
projektbudget för Billingecentrat beräknas då uppgå till 55 miljoner kronor vilket 
finansieras inom ramen för Billingeprojektet. 
 
I den ursprungliga beräkningen av investerings- och driftskostnad var utgångs-
punkten att 1300 kvm lokalyta skulle tillskapas. Under förstudien av Billingecentrat 
framkom behov av och efterfrågan på större lokalyta än de ursprungliga 
beräkningarna. Total yta i det utökade alternativet är 2500 kvm. Det innebär att 
investeringskostnaden ökar med cirka 24 miljoner kronor och driftspåverkan ökar 
med cirka 1,1 miljoner kronor. Den utökade driftskostnaden förväntas på sikt i sin 
helhet finansieras genom hyresintäkter från extern part.   
 

Handlingar 

Byggnation av Billingecentrat 
 

Skickas till 

Monica Schelander   
Tobias Carlgren   
Anna Hartung   
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KF § 111/19  
Tertial 2 (T2), personalredovisning 2019 
KS2019.0373 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsgivarutskott 2019-10-14 35/19 
2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 196/19 
3 Kommunfullmäktige 2019-10-31 111/19 
 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna tertialrapport 2 personalredovisning 2019. 
 
Bakgrund 
Tertial 2 (T2), personalredovisning 2019 beskriver och analyserar kommunens 
arbete under första halvåret 2019 inom områdena; personalutveckling, systematiskt 
arbetsmiljöarbete/likabehandling, strategisk kompetensförsörjning och 
löneöversynsprocess.  
 
T2 har samverkats med fackliga parter 2019-10-10. 
 
 
Handlingar 
Tertial 2 (T2), personalredovisning 2019 

Tertialrapport 2 personal (T2) 2019 (Skovde kommun) 1 

T2 personal 2019 halvår 1.pptx 

 
 
Skickas till 
Sofia Myrman HR-chef                        
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KF § 112/19  
Skövde kommuns delårsrapport (T2) 2019 
KS2019.0328 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-09 198/19 
2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 197/19 
3 Kommunfullmäktige 2019-10-31 112/19 
 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna delårsrapporten med helårsprognos 2019.  
 
Bakgrund 

Årets andra uppföljning är delårsrapport som består av ekonomiskt resultat samt 
årsprognos utifrån perioden januari till augusti 2019. Delårsrapporten ger också en 
bedömning av måluppfyllelse för kommunfullmäktiges mål och nämndernas mål samt 
en helårsprognos för kommunens verksamheter. En finansiell analys redovisas för att 
klargöra om kommunen har en god ekonomisk hushållning ur ett finansiellt 
perspektiv. 
 
Denna rapport innehåller inte någon samlad bild av koncernens verksamhet och 
ekonomi. Respektive bolag redovisar sin helårsprognos och delårsresultat för 
perioden. Tertial 2 redovisningen samverkas med de fackliga parterna den 10 oktober. 
Personaldelarna i uppföljningen rapporteras i Skövde kommuns personalredovisning 
och bereds via kommunstyrelsens arbetsgivarutskott (KSAG). 
 
Två av kommunfullmäktiges åtta mål bedöms uppnås helt och sex mål bedöms som 
delvis uppfyllda.  
 
Kommunen som helhet går bättre än budget. Kommunen prognostiserar ett positivt 
resultat om 112,8 miljoner kronor 2019, vilket överstiger budgeten på 37,0 miljoner 
kronor med 75,8 miljoner kronor.  Det prognostiserade resultatet 2019 motsvarar 3,7 
procent av skatter och bidrag. Det genomsnittliga resultatet under förra 
mandatperioden var 2,8 procent. Utifrån 2019 års prognos samt lagd plan 2020-2022 
förväntas motsvarande siffra bli 2,8 procent. 
 
I samband med tertial 1 prognostiserade nämnderna exklusive taxeverksamheten ett 
underskott gentemot budget om 32,5 miljoner kronor. Nämndernas prognos i tertial 2 
är ett underskott med 10,8 miljoner kronor vilket är en förbättring med närmare 22 
miljoner. Kommunens grundverksamhet kopplat till barn- och utbildningsnämnden 
samt socialnämnden visar på underskott för tredje året i rad.  
 
Precis som prognosen vid tertial 1 visade är det som bär upp resultatet tillfälliga 
överskott i form av exploateringsintäkter, kapitalkostnader, ej budgeterad 
vinstöverföring samt ofördelade medel gällande pris-och personalindex samt 
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demografi. Dessutom har finansnettot förbättrats och en av flera anledningar är 
effekten av den nya redovisningslagen som påverkar resultatet positivt. 
Den demografiska utvecklingen med fler äldre och barn syns nu tydligt i Skövdes 
siffror liksom i övriga svenska kommuner. Kostnadstrycket har ökat i alla stora 
verksamhetsområden. Volymmässigt är det äldreomsorgen som ökar mest, men även 
samtliga områden inom skolan berörs. Befolkningsökningen 2019 för dessa grupper 
har dock dämpats utifrån tidigare bedömningar.  
 
Nämnderna och affärsverken prognostiserar totalt ett underskott om 10,6 miljoner 
kronor. De största negativa avvikelserna återfinns hos barn-och utbildningsnämnden 
med 18,8 miljoner kronor samt socialnämnden med 8,0 miljoner kronor.   
 
Kommunstyrelsen och servicenämnden redovisar de största överskotten med 8,5 
miljoner kronor respektive 5,8 miljoner kronor exklusive taxefinansierad verksamhet.  
Investeringsbudgeten för 2019 uppgår till 1 040 miljoner kronor inklusive 
investeringar i taxefinansierad verksamhet som uppgår till 135 miljoner kronor. I den 
totala investeringsbudgeten för 2019 ingår ombudgeteringar från 2018 med 271 
miljoner kronor. Enligt prognosen beräknas investeringar för totalt 644 miljoner 
kronor genomföras under 2019 varav taxefinansierade investeringar ingår med 94 
miljoner kronor.  
 
Kommunens långfristiga lån uppgick till 1 620 miljoner kronor den 31 december 2018. 
Motsvarande prognos för långfristiga skulder beräknas uppgå till 1 850 miljoner 
kronor vid slutet av 2019. Kommunen har fortfarande en god soliditet trots att den 
sjunkit de senaste åren på grund av höga investeringsnivåer och låga resultat.  
 
Barn- och utbildningsnämndens underskott beror framförallt på ökade kostnader inom 
gymnasieskolan samt på grundskolans struktur med många mindre enheter. Ett antal 
åtgärder pågår för att få ner kostnaderna inom dessa områden. Socialnämndens 
underskott beror liksom i många andra kommuner på ökade kostnader för placeringar 
av barn- och unga samt ökade kostnader för försörjningsstöd. Vård- och 
omsorgsnämnden har gått från ett prognostiserat underskott vid tertial 1 om 9,5 
miljoner kronor till en budget i balans vid tertial 2. Detta beror framförallt på lägre 
efterfrågan på hemtjänst samt ökade statsbidrag. Verksamheten har dock fortsatt 
kostsamma placeringar inom LSS-verksamheten samt utmaningar med produktiviteten 
i hemtjänsten.  
 
Det prognostiserade resultatet för 2019 bärs upp av engångsintäkter vilket innebär att 
nämndernas underskott täcks med andra medel under året.  
 
I samband med tertial 1 uppmanade kommunstyrelsen de nämnder som uppvisade 
underskott att sträva mot att minska underskotten som redovisades. För barn- och 
utbildningsnämnden innebar detta att minska underskottet till högst 12 miljoner 
kronor, för vård- och omsorgsnämnden samt socialnämnden till högst 5 miljoner 
kronor.  Socialnämnden samt barn- och utbildningsnämnden prognostiseras inte nå 
detta mål. Ett omfattande effektiviseringsarbete pågår i nämnderna och därför 
efterfrågar inte kommunstyrelsen ytterligare åtgärder i nuläget. 
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Då det ekonomiska läget fortsatt är utmanande så kommer ytterligare ett 
prognostillfälle genomföras i oktober. Nämndernas ekonomiska utveckling följs noga 
av ekonomichefen. 
 
Kommunstyrelsen uppmanar slutligen samtliga nämnder att påvisa hur de kommer ha 
en ekonomi i balans till 2020 utifrån den föreslagna budgeten.  
 

Handlingar 
Skövde kommuns delårsrapport (T2) 2019 
Skövde kommuns delårsrapport 2019 
Bilaga Nämndernas Tertialrapport 2 2019 
Bilaga Uppföljning KF mål och nämndernas mål T2 2019 
 
 

Skickas till 

Samtliga nämnder 
Kommundirektör 
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KF § 113/19  
Koncernbanken: Utlåningsramar 2020 
KS2019.0139 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-09 199/19 
2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 198/19 
3 Kommunfullmäktige 2019-10-31 113/19 
 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att fastställa följande utlåningsramar för år 2020 till sina 
kommunala bolag samt till anknutna kommunalförbund och stiftelser. 
 
AB Skövdebostäder    1 500 miljoner kronor 
Skövde Energi AB    550 miljoner kronor 
Kreativa Hus Skövde AB   300 miljoner kronor 
Skövde Energi Elnät AB    150 miljoner kronor 
von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen  80 miljoner kronor 
Kommunalförbund Skaraborgsvatten 80 miljoner kronor 
Stiftelsen Skaraborgs läns sjukhem  12 miljoner kronor 
Skövde Stadshus AB    10 miljoner kronor 
Mariesjö Kreativa Hus AB   10 miljoner kronor 
VästFast i Skaraborg AB   10 miljoner kronor 
Skövde Flygplats AB    10 miljoner kronor 
Balthazar Science Center AB   2 miljoner kronor 
 
Bakgrund 
Kommunens beslut om utlåning är i allmänhet av principiell beskaffenhet och är därför 
förbehållet kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige kan dock delegera rätten att fatta 
beslut om utlåning om kommunfullmäktige angett ramar för låneåtagandet.  
 
Utlåning genom koncernbanken höjer skuldsättningsnivån för kommunen eftersom det 
är kommunen som lånar upp finansiella medel för att sedan låna ut dessa till 
kommunala bolagen. För att ha kontroll över kommunens skuldsättning och de därmed 
förknippade risker måste kommunfullmäktige därför årligen fastställa maximala 
utlåningsramar till sina kommunala bolag samt till anknutna kommunalförbund och 
stiftelser. 
 
 
 
Jämfört med förra årets beslut har utlåningsramarna ökat eller minskat med följande 
belopp: 
AB Skövdebostäder    Ökning med 100 miljoner kronor 
Skövde Energi AB    Ingen ändring  
Kreativa Hus Skövde AB   Ökning med 50 miljoner kronor 
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Skövde Energi Elnät AB   Ingen ändring 
von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen  Ingen ändring  
Kommunalförbund Skaraborgsvatten Ökning med 30 miljoner kronor 
Stiftelsen Skaraborgs läns sjukhem  Ingen ändring 
Skövde Stadshus AB    Ingen ändring 
Mariesjö Kreativa Hus AB   Ingen ändring 
VästFast i Skaraborg AB   Ny limit, ersätter annat lån 
Skövde Flygplats AB    Ökning med 8 miljoner kronor 
Balthazar Science Center AB   Ingen ändring  
 
Jämfört med skuldsaldot per 2019-09-01 innebär de nya utlåningsramarna följande 
möjlighet till skuldökning: 
AB Skövdebostäder   200 miljoner kr kvar till ny limit 
Skövde Energi AB    135 miljoner kr kvar till ny limit 
Kreativa Hus Skövde AB   83 miljoner kr kvar till ny limit  
Skövde Energi Elnät AB   30 miljoner kr kvar till ny limit 
von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen  32 miljoner kr kvar till ny limit 
Kommunalförbund Skaraborgsvatten 46 miljoner kr kvar till ny limit 
Stiftelsen Skaraborgs läns sjukhem  12 miljoner kr kvar till ny limit 
Skövde Stadshus AB    4,6 miljoner kr kvar till ny limit 
Mariesjö Kreativa Hus AB   4,3 miljoner kr kvar till ny limit 
VästFast i Skaraborg AB   10 miljoner kr kvar till ny limit 
Skövde Flygplats AB    10 miljoner kr kvar till ny limit 
Balthazar Science Center AB   2 miljoner kr kvar till ny limit 
 

Handlingar 

Koncernbanken: Utlåningsramar 2020 
 

Skickas till 

Samtliga i beslutet nämnda kommunala bolag, stiftelser och kommunalförbund 
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KF § 114/19  
Godkännande av reviderad förbundsordning för 
Samordningsförbundet Östra Skaraborg 
KS2019.0298 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-04 169/19 
2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 199/19 
3 Kommunfullmäktige 2019-10-31 114/19 
 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna förslag till ny förbundsordning för 
Samordningsförbundet Östra Skaraborg enligt förslag från styrelsen för 
samordningsförbundet. 
 

Bakgrund 
Från Samordningsförbundet Östra Skaraborg har inkommit förslag till reviderad 
förbundsordning. Med skrivelsen har bilagts dels ett utkast till ny förbundsordningen 
såväl som en redovisning av föreslagna ändringar. Dessa biläggs även denna 
tjänsteskrivelse. Utkastet har stämts av så att detta uppfyller kraven i 9 § i lagen 
(2003:1210) om finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser. Utöver detta avser 
förvaltningen endast närmare gå igenom föreslagna ändringar vilka kommenteras 
nedan per paragraf. 

§ 5 – Justeringen innebär att överenskommelsen att kommunerna erhåller ordinarie 
plats enligt schema tas bort. Eftersom kommunernas inbördes förhållanden inte längre 
regleras skulle en problematik kunna uppstå för vad fall kommunerna inte sinsemellan 
är eniga.  

Utifrån detta har kontakt tagits med Skövde kommuns representant i 
samordningsförbundet som förklarat att det finns en samsyn mellan kommunerna 
gällande såväl fördelningen av den ordinarie ledamotsplatsen som om i vilken ordning 
kommunerna ska ingå i styrelsen. I beaktande av den samsyn som redovisats finner 
förvaltningen inte skäl att motsätta sig föreslagen ändring av förbundsordningen.  

§ 9 – Föreslagets tillägg (2:ra stycket) motsvarar vad som redan följer av 18 § lagen 
(2003:1210) om finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser. Även om det syns 
obehövligt att skriva in skyldigheter som följer av lag i förbundsordningen (sett till att 
skyldigheten finns där oaktat) saknas skäl att motsätta sig justeringen.  
 
§ 11 – Tillägget/ändringen innebär ett tydliggörande för fördelningsnyckeln i och med 
angivandet att det är befolkningsunderlaget per den 1 november året före det år 
fördelningen avser. 
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§ 13 – Borttagandet av meningen som reglerade budgeten för första verksamhetsåret, 
och därigenom inte längre fyller en funktion, är väl övervägd. 
 
§ 19 -  Genom ändringen ges Skövde kommunansvaret för tillsynen av att 
samordningsförbundet fullgör sina skyldigheter enligt arkivlagen. Enligt uppgift till 
förvaltningen har kommunen redan tecknat avtal med samordningsförbundet i den 
delen varför det saknas grund att motsätta sig den föreslagna ändringen.  
 
§ 20 – Justeringen innebär ett konstaterande av när förbundet rent faktiskt bildades 
och ter sig väl övervägd. 
 
§ 21 – Tillägget får ses som ett tydliggörande av vad som redan gäller idag. Dvs. att 
ändringar i förbundsordningen ska godkännas av medlemmarna. 
 
 

Handlingar 
TU Godkännande av reviderad förbundsordning för Samordningsförbundet Östra Skaraborg 
Godkännande av reviderad förbundsordning för Samordningsförbundet Östra Skaraborg 
Aktuell förbundsordning 
Förslag på ny förbundsordning för samordningsförbundet Östra Skaraborg 
Ändringar i Förbundsordning för samordningsförbundet Östra Skaraborg 
 
 

Skickas till 

Samordningsförbundet Östra Skaraborg                                 
Tobias Carlgren, stadsjurist  
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KF § 115/19  
Ny taxekonstruktion samt nya taxor för rengöring (sotning) och 
brandskyddskontroll, Räddningstjänsten östra Skaraborg. 
KS2019.0337 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-04 170/19 
2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 201/19 
3 Kommunfullmäktige 2019-10-31 115/19 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anta ny taxekonstruktion samt nya taxor för 
rengöring (sotning) och brandskyddskontroll att gälla från och med 2020-01-01. 

Bakgrund 
Rengöring (sotning) och brandskyddskontroll är ett krav för kommunen att 
tillhandahålla enligt 3 kap. 4 § lag om skydd mot olyckor. Ansvaret för sotning 
(rengöring) och brandskyddskontroll är överfört från kommunen till 
räddningstjänstförbundet och tjänsten tillhandahålls av privata entreprenörer efter 
upphandling av tjänstekoncession.  

Direktionen för Räddningstjänsten Östra Skaraborg beslutade att upphandla rengöring 
(sotning) och brandskyddskontroll 2019-02-28 D § 11, se bilaga 1. Upphandlingen 
avslutades den 15 april 2019 och den upphandlade tjänsten ska levereras från och med 
2020-01-01.   

Upphandling genomfördes med absoluta krav och lägst anbud vann. Anbudssumman 
är en sammanvägning av timtaxan för rengöring (sotning) och timtaxan för 
brandskyddskontroll i förhållande till underlaget för respektive tjänst.  

I upphandlingen har räddningstjänstens sju medlemskommuner delats upp i tre 
distrikt (anbudsområden). Skövde kommun avgränsades som eget anbudsområde 
(Område 3), för vilket 4 anbud inkom. 

En del i upphandlingen är att en ny taxekonstruktion för rengöring (sotning) och 
brandskyddskontroll tagits fram. Räddningstjänsten, i egenskap av kommunalförbund, 
får inte fatta beslut om taxor. Taxan och taxekonstruktionen måste därför antas av 
kommunfullmäktige i respektive kommun. Direktionen för Räddningstjänsten Östra 
Skaraborg beslutade att uppdra åt förbundsdirektören att, efter att avtal tecknats med 
respektive entreprenör, skicka taxa och taxekonstruktion med leverantörens 
offererade priser för respektive anbudsområde, till berörda kommuner för beslut 
2019-04-25 D § 31, se bilaga 2.  Avtal har tecknats med de nya leverantörerna vilken 
för anbudsområde 3 är GÖSAB Sotning AB. Avtalet med entreprenörerna är endast 
giltigt under förutsättning att respektive kommun antar ny taxekonstruktion och nya 
taxor för rengöring (sotning) och brandskyddskontroll.  
 
Ny taxekonstruktion och taxa 



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunfullmäktige 2019-10-31 31(39) 
 
Den nya taxekonstruktionen grundar sig på en mall framtagen av Sveriges Kommuner 
och Landsting, SKL, tillsammans med Sveriges Skorstensfejaremästares Riksförbund, 
SSR, s. 24 och 25, bilaga 3.  Taxekonstruktionen består av en taxa för rengöring 
(sotning) och en taxa för brandskyddskontroll som båda är uppbyggda på samma sätt. 
Taxan består av grundavgift samt rengöringsavgift/kontrollavgift som samtliga utgör 
en procentuell andel av timtaxan. Grundavgiften avser kostnader för ex. administration 
och transporter. Rengöringsavgiften/Kontrollavgiften avser arbetskostnader för ex. 
nödvändiga arbetsmoment i samband med rengöringen eller kontrollen samt 
dokumentering av kontrollen.   

Timtaxan för rengöring (sotning) respektive brandskyddskontroll skiljer sig mellan de 
olika distrikten baserat på det lägsta anbudet i respektive anbudsområde. Befintlig och 
ny timtaxa för Skövde kommun framgår i tabell 1. 

 

Resultatet är att den årliga kostnaden för rengöring (sotning) och 
brandskyddskontroll minskar i och med den nya taxan.  

Målsättningar med upphandlingen har varit att skapa en bättre tjänst för 
kommunernas invånare genom ökad tillgänglighet, ombokningsmöjligheter, 
kvällsbokning, sms-påminnelser samt kortare väntan på entreprenören för kunden. En 
annan målsättning har varit att skapa bättre förutsättningar för räddningstjänsten 
genom tydligare rapporterings- och kontrollrutiner, tydligare uppdrag, vite för 
entreprenören vid misskötsel, bättre möjlighet till uppsägning av avtal, med mera.   
 

Handlingar 
TU Ny taxekonstruktion samt nya taxor för rengöring (sotning) och brandskyddskontroll, 
Räddningstjänsten östra Skaraborg. 
Bilaga 1 - D § 11 Räddningstjänsten Östra Skaraborg Beslut om upphandling av 
sotningsverksamheten 
Bilaga 2 - D § 31 Räddningstjänsten Östra Skaraborg Beslut om upphandling av 
sotningsverksamheten 
Bilaga 3 - Storköping upphandlar rengöring och brandskyddskontroll 
Bilaga 4 - Taxa för rengöring (sotning)  
 
 

Skickas till 

Räddningstjänsten östra Skaraborg                            



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunfullmäktige 2019-10-31 32(39) 
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KF § 116/19  
Avgifter, taxor samt riktlinjer för avgiftshandläggning inom vård- och 
omsorgsnämnden vid insatser enligt SoL, HSL och LSS 
KS2019.0348 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-18 175/19 
2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 202/19 
3 Kommunfullmäktige 2019-10-31 116/19 
 
Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderade riktlinjer för avgifter och 
avgiftshandläggning inom vård- och omsorgsnämnden vid insatser enligt SoL, HSL och 
LSS enligt förslag från vård- och omsorgsnämnden. 

Bakgrund 
Kommunfullmäktige beslutade i oktober 2015 om ”Avgifter och taxor samt 
tillämpningsföreskrifter och riktlinjer vid handläggning av avgifter för sektor vård och 
omsorg”. I dokumentet anges att innehållet ska aktualitetsprövas vid behov, minst var 
femte år.  

Förvaltningen har gjort en språklig och strukturell översyn av riktlinjerna. Riktlinjerna 
är efter revidering cirka 4 sidor kortare men innehåller ändå mer förtydligande 
uppgifter. Framförallt har mycket citerad lagtext strukits.  

De reviderade riktlinjerna innehåller förtydliganden och kompletteringar om 
debitering av kostnader utanför maxtaxan och avgifter inom LSS-området. Även 
rubriksättning och avsnittsindelning har gjorts om.  

De reviderade riktlinjerna innebär inte några avgörande förändringar av nuvarande 
uttag av avgifter. I huvudsak är avgifterna konstruerade så att avgiftshöjningar följer 
förändringar av prisbasbelopp eller avtalade kostnader.   

I de reviderade riktlinjerna anges att vård- och omsorgsnämnden årligen ska fastställa 
avgifterna enligt riktlinjerna. Detta görs företrädesvis i samband med fastställande av 
verksamhetsplan. 

 

Handlingar 
Avgifter, taxor samt riktlinjer för avgiftshandläggning inom vård- och omsorgsnämnden vid 
insatser enligt SoL, HSL och LSS 
VON § 43/19 Reviderade riktlinjer för avgifter och avgiftshandläggning 
Avgifter, taxor samt riktlinjer för avgiftshandläggning inom vård- och omsorgsnämnden 
 

Skickas till 
Vård och omsorgsnämnden                           
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KF § 117/19  
Redovisning av medborgarförslag under beredning, oktober 2019 
KS2019.0028 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunfullmäktige 2019-10-31 117/19 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att lägga redovisningen till handlingarna. 
 

Bakgrund 
I arbetsordningen för kommunfullmäktige anges att kommunstyrelsen årligen ska 
redovisa medborgarförslag under beredning vid kommunfullmäktiges ordinarie 
april- och oktobersammanträden. 
 

 

Handlingar 

Redovisning av medborgarförslag under beredning oktober 2019 
Redovisning av medborgarförslag under beredning 
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KF § 118/19  
Redovisning av motioner under beredning, oktober 2019 
KS2019.0028 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunfullmäktige 2019-10-31 118/19 
 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att lägga redovisningen till handlingarna. 
 

Bakgrund 
I arbetsordningen för kommunfullmäktige anges att kommunstyrelsen årligen ska 
redovisa motioner under beredning vid kommunfullmäktiges ordinarie april- och 
oktobersammanträden. 
 

 

Handlingar 

Redovisning av motioner under beredning, oktober 2019 
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KF § 119/19  
Anmälningsärende kommunfullmäktige den 31 oktober 2019 
KS2019.0005 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunfullmäktige 2019-10-31 119/19 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna nedanstående handlingar som anmälda. 
 

Bakgrund 

Nedanstående handlingar har inkommit och anmäls till kommunfullmäktige. 

 
 

Handlingar 

Anmälningsärende kommunfullmäktige den 31 oktober 2019 
Delårsrapport samordningsförbundet Östra Skaraborg 2019 
Protokollsutdrag beslut delårsrapport samordningsförbundet Östra 
Skaraborg 
Protokollsutdrag Avfallshantering Östra Skaraborg delårsrapport 2019 
Granskningsrapport AÖS delårsrapport 2019 
Revisorernas bedömning AÖS delårsrapport 2019 
4.2 Delårsrapport 2019 Avfallshantering Östra Skaraborg 
Beslut KS, 2019-10-14, Ärende 176/19, Svar på medborgarförslag om 
projekt Folkets Hus 
Beslut KS, 2019-10-14, Ärende 177/19, Svar på medborgarförslag om att 
utreda möjligheterna att säkerställa en likvärdig miljö kring 
återvinningsstationerna när det gäller skydd, miljö, säkerhet samt utredning 
av fler återvinningscentraler 
Beslut KS, 2019-10-14, Ärende 178/19, Medborgarförslag om byggnation av 
idrottshall i Skultorp 
Beslut KS, 2019-10-14, Ärende 179/19, Medborgarförslag om att skapa 
squashbanor i någon av kommunens lokaler 
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KF § 120/19  
Valärenden 
 
 
Inga valärenden finns till dagens sammanträde. 
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Avslutning 
 
Andre vice ordförande Monica Geeen (S) tackar alla närvarande och avslutar dagens 
sammanträde. 
 
Kommunfullmäktiges nästa sammanträde äger rum den 25 november 2019 kl 18.00.  
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